
Šaratický farní zpravodaj
      číslo 6./prosinec 2019

Milí farníci,
     dnešním dnem jsme vstoupili do 1. neděle adventní a zároveň do nového liturgického
roku.  Tato  doba  je  časem,  který  bývá  velmi  často  doprovázen  shonem
a spěcháním nakupování dárků. Původně však byl dobou přípravy.
Možná bychom si také přáli, aby už na adventním věnci hořely všechny čtyři svíčky a my
už tak měli ten adventní shon za sebou.
Nezapomínejme,  že  doba  adventní  není  dobou  shonu,  ale  přípravy.  A  tak  nám přeji,
abychom si všichni udělali přípravu a místo v našem srdci, aby se Ten, na kterého čekáme,
narodil v srdci každého z nás. K tomu vám všem ze srdce žehná
                                                                       farář R.D. Petr Pavel Severin, O. Praem.

Bohoslužby
4. 12.  18:00 Šaratice – dětská mše – hraje Nicolas Band – po mši přijde sv. Mikuláš
s anděly
6. 12.  17:00 Šaratice – slavná mše sv., svátek sv. Mikuláše
V době adventu – ve středu 11. 12. a 18. 12. – budou ráno v 6:30 roráty. Po mši na faře
snídaně pro děti.

Vigilie slavnosti Narození Páně
24. 12. 15:30 Kobeřice u Brna – mše sv. pro děti
            20:00 Vážany nad Litavou
            21:00 Šaratice – hraje Nicolas Band
Slavnost Narození Páně – Boží hod vánoční
25. 12.   7:30 Vážany nad Litavou
              9:00 Šaratice
            11:00 Kobeřice u Brna
            14:30 Šaratice – Živý Betlém
Svátek sv. Štěpána
26. 12.   7:30 Vážany nad Litavou
              9:00 Šaratice
            10:30 Kobeřice u Brna
Svátek sv. rodiny
29. 12.  7:30 Vážany nad Litavou
             9:00 Šaratice
           10:30 Kobeřice u Brna
           14:30 Šaratice – zpívání u jesliček

Poděkování Pánu Bohu za přijatá dobrodiní
31.12. 17:00 Šaratice

Slavnost Matky Boží Panny Marie
1. 1.     7:30 Vážany nad Litavou
            9:00 Šaratice
          10:30 Kobeřice u Brna
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Slavnost Zjevení Páně
6.1.    17:00 Šaratice
          18:00 Vážany nad Litavou 
Svátosti smíření
17.12.  15:30 - 17:00 Kobeřice u Brna
19.12.  17:00 - 18:00 Vážany nad Litavou
20.12.  15:30 - 17:00 Šaratice
          

Transparentní účet na opravu varhan
Nově mají možnost farníci přispět na opravu varhan prostřednictvím transparentního  účtu 
č. 289646725/0300. 

SDH Hostěrádky-Rešov a okrsek
U příležitosti svátku sv. Floriána, který připadá na 4. května, je každoročně (letos již

po osmé) sloužena v kostele sv. Mikuláše mše svatá za zemřelé a živé hasiče. Letošní mši
sv. celebroval hasičský kaplan p. Pavel Rostislav Novotný za účasti  svých novoříšských
spolubratrů p. Kamila Siarda Novotného a našeho pana faráře p. Petra Pavla Severina.
Sbory se sešly ve vycházkových stejnokrojích s prapory, svátek jsme oslavili malou poutí
a posezením v Hostěrádkách na  hasičce.  Při  mši  sv.  se  sešlo  asi  12  hasičských  sborů
s účastí 80 i více členů. Pozvání přijal i brigádní generál Slavomír Bell, ředitel HZS JMK plk.
Jiří Pelikán, ředitel HZS Vyškov plk. Václav Kovář a další hosté.

        A. Dolák (velitel SDH Hostěrádky-Rešov)

Setkání dětí s otcem biskupem 
V neděli 2. 6. 2019 jsme přistoupily společně se dvěma chlapci k 1. sv. přijímání.

Dne 26. 9. 2019 jsme se vydali do Brna na Petrov na setkání dětí, které právě letos poprvé
přistoupily ke svatému přijímání. Jeli jsme autobusem v doprovodu tety M.Koutné. Setkání
začalo  mší  svatou  v katedrále  a  potom  jsme  se  osobně  setkali  s otcem  biskupem
Vojtěchem Cikrlem. Taky jsme se s ním vyfotili. Potom jsme si prošli různá stanoviště –
u sv. Václava jsme pekli hostie, u sv. Anežky České v „zahradním špitále“ jsme se nosili
na nosítkách. Moc se nám líbilo stanoviště „Schody do minulosti“, kde byl ukázán život
Pána Ježíše. Stihli jsme taky napsat dopis papeži Františkovi. Po závěrečném programu
a rozloučení jsme se vydali na cestu domů. Setkání s otcem biskupem se nám moc líbilo,
byl to pro nás velký zážitek.

E. Svobodová, K. Bukáčková

Pouť do Žarošic 
V sobotu 21. 9. 2019 se jako každý rok uskutečnila zásvětná pouť farníků k Panně

Marii do Žarošic.  Pěších poutníků bylo asi třicet pět včetně otce Petra. Po cestě jsme
se modlili a zpívali. Počasí nám také přálo, dobrá nálada nás provázela a cesta tak pěkně
ubíhala. Jakmile jsme došli do Žarošic, přivítal nás pan opat Kosík a P. Pohanka. Po slavné
mši svaté, kterou sloužil náš pan farář, a rozloučení s Pannou Marií Žarošskou jsme se,
i když  unavení,  ale  s dobrým  pocitem  v srdci,  rozjeli  k domovům.  Pokud  budeme  živi
a zdrávi, půjdeme k naší Matičce za rok zase rádi. 

A. Palečková 
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Slavkovská Iniciativa Smíření v Šaraticích
           V sobotu 5. 10. 2019 se tentokrát v naší obci uskutečnilo SETKÁNÍ SLAVKOVSKÉ
INICIATIVY SMÍŘENÍ. Je to aktivita, která se zrodila před cca 25 roky, tedy v době, kdy
nebylo úplně obvyklé, že na jeden problém může být několik pohledů a přitom každý může
být v něčem pro většinu přijatelný a naopak v něčem nepřijatelný. V neděli  se po celé
republice slavilo 30. výročí od „Sametové revoluce“. Pamětníci možná pamatují, že po ní se
právě diskuzí nad tématem mělo najít kompromisní řešení a popř. určit nejvhodnější směr.
Právě tento princip si vzala Slavkovská iniciativa smíření za své a pravidelně každým rokem
pořádá setkání zástupců několika církví, představitelů místních samospráv obcí sdružených
v DSO Ždánický les a Politaví, odborných hostů a široké veřejnosti. 

Letošním ústředním tématem bylo „Nemusíme být kardiochirurgem, abychom
mohli mít srdce na dlani.“ Společně jsme se shodli, že v dnešní uspěchané době, kdy
máme sice spoustu komunikačních možností, si nenecháváme dostatek času na skutečnou
komunikaci  z očí  do  očí.  Tento  fakt  je  zřejmě  jeden  z důvodů,  proč  máme problémy
v mezilidských, sousedských i partnerských vztazích. 

Celý  program  byl  zakončený  nádherným  koncertem  v podání  sboru  Collegium
musicale bonum pod vedením Ing. Mgr. Karola Frydrycha, PhD., mj. i našeho varhaníka.
Jediná  chybička  by  se  přeci  jen  našla  –  výkon  zpěváků  a  muzikantů  si  na  večerním
koncertu určitě zasloužil více posluchačů.

K. Kalouda, starosta obce

Duchovní obnova ve Slavkově u Brna 
Dvakrát za rok (na jaře a na podzim) se u sester v Domě Svaté Rodiny ve Slavkově

u  Brna  konávají  duchovní  obnovy  pro  ženy.  Ta  podzimní  proběhla  19. 10. 2019
v příjemném a přátelském prostředí kláštera Chudých školských sester Naší Paní. Duchovní
obnova nesla název „Ježíši, důvěřuji Ti „ a vedl ji P. Petr Václavek (farnost Mohelno).
Během obnovy byla jako obvykle možnost přistoupit ke svátosti smíření nebo adorovat
v tichosti a o samotě.

Sestry  nás  hostily  nejen  po  stránce  duchovní,  ale  pro  zájemce  také  připravily
výborný oběd,  s jehož obsluhou pilně pomáhaly Včelky (ochotná děvčata a pomocnice
sester). Žen se sjelo ze všech koutů naší republiky asi 120. Tento počet naznačuje, jak
velký  zájem  o  tyto  duchovní  obnovy  je.  Proč?  Přijeďte  a  uvidíte  sami.  A  závěrem?
Duchovní obnovy sestřičky pořádají nejen pro ženy, ale i pro muže, mládež nebo děti.

      K. Palečková

Slavné sliby Sr. Maria Jana Kučerová OCist.                                                     
(Lucie Kučerová – rodačka ze Šaratic)

V sobotu 26. 10. 2019 byl vypraven z naší farnosti autobus do rakouského kláštera
Abte  Marienfeld.  Na  zastávkách  Šaratice,  Hostěrádky-Rešov,  Vážany  nad  Litavou
a Kobeřice  vyzvedl  celkem  50  farníků  v doprovodu  dvou  kněží-našeho  pana  faráře
p.P.P.Severina a p. M.J.Lajčáka. Ve 14hod začala mše sv. v kostele Nanebevzetí Panny
Marie. Snad každému poskočilo srdce radostí při 2.čtení, které zaznělo v českém jazyce od
řeholního  bratra  Cyrila  OCist.  (rodáka  z Brna).  Po  evangeliu  následoval  obřad  „Slavné
sliby“ za přítomnosti p. opata Vincenta a abatyše Sr. Hedwig OCist. Na konci mše sv. usedl
za varhany náš mladý varhaník D.Brázdil, který skladbou Nebeští kavalérové doprovodil
zpěv K.Palečkové a B.Švehly. Po skončení této slavnosti se všichni přesunuli do prostor
kláštera, kde bylo přichystáno bohaté občerstvení. Pán Bůh zaplať všem obětavým ženám,
které napekly spousty dobrot, velký dík všem za osobní i finanční dary a poděkování patří
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i těm,  kteří  nás  provázeli  svojí  modlitbou,  neboť nemohli  být  přítomni  osobně.  Možná
takovou slavnost už nemusíme v životě zažít, ale zůstanou v nás silné zážitky. S pomocí
boží a ochranou Panny Marie vše probíhalo s důstojností a ve zdraví jsme se vrátili domů.

      V. Masařová

Ministrantská olympiáda 
V sobotu 9. 11. 2019 se v Telnicích konal 9.ročník ministrantské olympiády, které

jsme se poprvé zúčastnili i my. Soutěžilo se ve třech věkových kategoriích: 1.kategorie-
mladší  (1.stupeň),  2.kategorie-starší  (2.stupeň) a 3.kategorie-pardálové (střední  škola).
My jsme soutěžili ve druhé kategorii. Své dovednosti jsme předvedli v těchto disciplínách:
florbal, stolní tenis, fotbal a ministrantské znalosti. Na olympiádě nás přišel pozdravit náš
brněnský biskup Vojtěch Cikrle. I když jsme se umístili na desátém místě z dvanácti, dost
jsme si to užili.     za ministranty A. Kmoníček

Přednáška o p. Antonínu Láníkovi
          V neděli  10. 11. 2019 se konala  ve farním sále  přednáška o životě a díle
p. Antonína Láníka, organologa, hudebníka a především dlouholetého šaratického faráře,
a to u příležitosti 70. výročí ustanovení a jeho příchodu do Šaratic. Přednášejícím byl náš
nynější varhaník Ing. Mgr. Karol Frydrych, PhD.

Benefiční koncert pro Nadaci Krtek
           V neděli 24. 11. 2019 v 16 hod se konal v kostele sv. Mikuláše koncert vážné
hudby orchestru Musica Nova pod vedením dirigenta pana Jaroslava Martináska. Veškerý
výtěžek z akce byl věnován ve prospěch Nadačního fondu dětské onkologie Krtek, který
podporuje  Kliniku  dětské  onkologie  Fakultní  nemocnice  Brno od r.  1999  a jeho hlavní
prioritou je zkvalitnění a zpříjemnění pobytu dětí v nemocnici, péče v průběhu trvání celé
léčby a pomoc při vyrovnávání se s jejími následky.

Sborování v Šaraticích 2019
          Na první květnovou neděli letošního roku převládlo „aprílové“ počasí. Venku skoro
mrzlo a foukal silný vítr. V Brně i okolních dědinách byl klid a prázdno. To se ale nedalo
říct  o šaratickém kostele.  Proběhlo zde odpoledne již  po třetí  regionální  SBOROVÁNÍ
pořádané  brněnskou  Jednotou  na  zvelebení  církevní  hudby  na  Moravě  Musica  Sacra.
Záštitu  nad touto  akcí  převzal  brněnský  biskup Mons.  ThLic.  Vojtěch  Cikrle.  Předseda
jednoty  MS dr.  Willi  Türk si  přijel  poslechnout osobně.  Dohromady zde vystoupilo pět
sborů včetně orchestru. V jednu hodinu se začalo nacvičovat. Samotná akce pak začala
v 15:00. Požehnal jí místní farář p. Petr Pavel Severin O.Praem.

 Jako první zazpíval Chrámový sbor z Tvarožné pod vedením Silvestry Novotné.
Za  doprovodu  digitálních  varhan  zaznělo  šest  duchovních  kompozic  (J.  Rheinberger,
M. Praetorius,  F.  Brodersen, Zajcev,  Taizé).  Většina programu byla v latině. Zajcevovo
Blagoslovi,  které  je  součástí  východní  řeckokatolické  liturgie  bylo  ve  staroslověnštině.
Závěrečné číslo patřilo skladbě  Pozvedněte brány Marca Frisiny. Zpěváci  předvedli  toto
krásné dílo v našem jazyce.

Následující  sbor  nese  jméno  Danielis –  Rousínov.  Sbormistrem je  Pavel  Varta.
Kromě zpěvu někteří členové doprovázeli na nástroje. Repertoárově tvořili velký kontrast
s ostatními  sbory,  repertoár  měli  vystavěný  ze  spirituálů.  Jako  poslední  „vypalovačka“
znělo Cohenovo Halleluja v excelentní úpravě.
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Dále  vystoupilo  vokálně-instrumentální  těleso  Collegium  musicale  bonum
ze Slavkova u Brna. Pod taktovkou Karola Frydrycha, varhaníka zdejšího kostela a hlavního
organizátora Sborování, zněla na profesionální úrovni díla období klasicismu a romantismu.
Slavkovský ansámbl uvedl Verleih uns Frieden gnädiglich F. Mendelssohna, Christe eleison
ze slavné Petite Messe solennelle G. A. Rossiniho, dále pak zajímavou a velice krásnou
Missu C dur KV 220 (Credo, Agnus Dei) W. A. Mozarta.

Jako předposlední vystoupila Starobrněnská schóla s velikonočním středověkým
hymnem  O filii  et  filiae jako vzpomínku na vyhořelou pařížskou katedrálu Notre Dame
a modlitbou sv.  Františka  Učiň mne, Pane, nástrojem od Petra Ebena. Někteří  členové
na začátek zahráli Allegro ze Sonáty F dur G. P. Telemanna. Starobrněnský chrámový
sbor pak předvedl tři duchovní kompozice: Kyrie z Orgelsolomesse W. A. Mozarta, Signore
delle Cime Giuseppe de Marciho a  Tebe Poem Dmitry Bortnianskeho. K poslední skladbě
se připojili i zpěváci sboru Magnificat z Újezdu u Brna. Řídil Jiří Lang.

Na  závěr  se  všichni  zpěváci  spojili  dohromady  v  jeden  mohutný  sbor  a  za
doprovodu orchestru společně zaznělo Tantum ergo Josepha Haydna. Na varhany hrál Jiří
Lang, dirigoval Karol Frydrych.

Úplným závěrem se potom stalo pohoštění výborným gulášem na faře. Byla zde
příležitost, aby se jednotliví hudebníci seznámili, vyměnili si notové materiály, sdělili své
zážitky z vystoupení a v neposlední řadě se nasytili. Celé Sborování bylo úspěšné. 
Na  památku  dostali  sbormistři  pamětní  diplomy  s nádhernou  perokresbou  šaratického
kostela,  jejíž  autorkou je  Lucie  Lstibůrková ze Slavkova u Brna.  Z hlediska repertoáru
zazněly skladby od 14. století do současnosti, takže posluchači se jistě nenudili. Závěrem
patří poděkování všem zúčastněným a hlavně Karolovi. Je dobře, že v dnešní době plné
spěchu, stresu, úpadku hudby, atd.. existuje takováto akce.

J. Lang, Staré Brno

Pro zasmání 

V malém přímořském městečku je pan farář v kostele již unaven ze zpovídání, když
má neustále poslouchat, jak se mu lidé svěřují se svými nevěrami. Proto na příští  mši
vyhlásí: "Kdo se mi chce svěřit s tím, že byl svému partnerovi nevěrný, stačí, když mi
řekne, že spadl do zálivu." Tato konvence se ujala a páter měl ulehčenou práci. Čas plynul
a po pár měsících starý kněz zemřel. Na jeho místo nastoupil mladý kněz. Po několika
dnech navštíví nový farář policejní stanici. "Měli byste něco udělat s bezpečností u zálivu.
Neustále tam padají lidé," říká policistovi. Ten se pobaveně usměje a doporučí knězi, aby
zašel  za  policejním  ředitelem.  Policejnímu  řediteli  páterova  nevědomost  také  přijde
k smíchu a pošle jej za starostou. Farář jde tedy za starostou: "Měli byste už konečně něco
udělat s bezpečností kolem zálivu, vždyť tam neustále padají lidé!" stěžuje si. Starosta se
směje, až se za břicho popadá. Kněz už se rozčílí: "Ale to není žádná legrace! Zrovna vaše
žena tam minulý týden spadla hned pětkrát!"

Jeden kněz navštívil spolubratra, když se zrovna modlil breviář, a překvapeně mu
říká:  "Ty  se  modlíš  breviář  a  přitom kouříš  ?"  "No  ano,  ale  já  to  mám povoleno  od
biskupa," odpovídá dotázaný kněz. Zakrátko ho navštíví znovu a říká mu: "Tak já jsem se
ptal biskupa a ten mi to nepovolil." "A jak ses ho na to zeptal ?" "Jestli smím kouřit, když
se modlím breviář, a biskup mi odpověděl, že by to bylo neuctivé." "Tak to ses zeptal
špatně. Já jsem se zeptal, jestli se smím modlit, když kouřím, a biskup mi řekl, že ano, že
to je dobře využitý čas."
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Pan Vomáčka a pan Vopršálek pochází každý z jiné farnosti a tak není řeč o ničem
jiném, než o jejich panu faráři. Pan Vomáčka povídá: "Když Bůh splní nějaký požadavek
našeho kněze, tak se radujeme, že se stal zázrak." Pan Vopršálek na to povídá: "Pro nás je
zase zázrak, když náš pan farář splní nějaký Boží požadavek."

Starý pan děkan zaučuje nového. Při prohlídce místního kostela nástupce prohlásí:
"Pane  děkane,  proč  je  tady  na  tom  oltáři  ta  socha  Panny  Marie  s  Ježíškem  taková
smutná?" Starý děkan: "To nevím, ale zítra je den všech svatých, zkus se jí zeptat." Druhý
den nastupující děkan netrpělivě čeká před sochou Panny Marie a ptá se: "Pročpak jsi
taková smutná?" Maria tiše odpoví: "Když já jsem chtěla holčičku..."

Dvě jeptišky, sestra Logika (SL) a sestra Matematika (SM) byly na cestě domů do 
svého kláštera.
SM: Všimla sis, že nás už 38 minut pronásleduje nějaký muž? Co asi chce?
SL: To je přeci logické - chce nás znásilnit.
SM: Proboha! Při této rychlosti a vzdálenosti nás nejpozději do 15 minut dožene. Co 
budeme dělat?
SL: To jediné co je logické: půjdeme rychleji.
SM: To nefunguje.
SL: Přirozeně, že to nefunguje! Ten muž udělá také to jediné, co je logické: Půjde rychleji.
SM: Tak co tedy uděláme? Při této rychlosti nás už za minutu dohoní.
SL: To jediné co je logické: Rozdělíme se. Já půjdu jednou cestou a ty tou druhou. 
Nemůže nás pronásledovat obě.
Muž pronásledoval Sestru Logiku. Sestra Matematika došla do kláštera a měla obavy o 
sestru Logiku. Konečně dorazila i Sestra Logika.
SM: Sestro Logiko! Zaplať Pán Bůh, že už jsi tady. Pověz mi, co se stalo!
SL: To jediné co je logické: Ten muž nás nemohl obě pronásledovat, takže
šel jen za mnou.
SM: No jo! Ale co se stalo potom?
SL: To jediné co je logické: běžela jsem nejrychleji, jak jen jsem mohla.
SM: A potom?
SL: To je přeci logické. Začal utíkat také co nejrychleji, jak jen uměl.
SM: No a co pak?
SL: Stalo se to, co se stát muselo. Dohonil mne.
SM: Chudáčku, co jsi pak udělala?
SL: To jediné, co je logické: Vyhrnula jsem si sukni nahoru.
SM: O! Sestro ! A co udělal ten muž?
SL: To jediné co je logické: Spustil si dolů kalhoty.
SM: O ne! A co se stalo potom?
SL: Není to přeci logické? Sestro? Jeptiška s vyhrnutou sukní může přeci
utíkat rychleji než muž se spuštěnými kalhotami!

Vy všichni, kteří jste si mysleli, že bude následovat neslušná událost, pomodlete se dvakrát
"Zdrávas Maria!"
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Křížovka
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